
ÒEl pla educatiu �s un projecte de ciutat m�s que de par titsÓ

Diu que una de les riqueses que t� Salt �s la seva gent i que, aix�, sÕha de

fer valer

Defensa les tasques intangibles per fomentar la cohesi� social

ÒCreiem en un poble actiu, solidari, sostenible, on hi hagi igualtat dÕopor tunitats i una educaci� 360¼, que sigui de

qualitat i p�blica per a tothom.Ó S�n paraules de Cris Sibina, qui encap�alar� la candidatura dÕIpS-CUP a Salt en

les eleccions municipals del 26 de maig. Agafa el relleu a Ferran Burch, que va ser alcaldable del par tit tant en la

cita a les urnes del 2011 com en la del 2015. La formaci� indica que es vol rever tir la vulnerabilitat que afecta

bona par t de la poblaci�, garantint drets b�sics com ara lÕhabitatge i facilitant lÕacc�s a la cultura a totes les

persones de la vila. Un altre eix �s el comprom�s amb lÕ1-O i amb el cam� cap a la Rep�blica Catalana.

Enguany es posar� al capdavant de la llista. Amb quina sensaci� ho afronta?IpS-CUP �s un projecte colálectiu.

Moltes de les persones que en formem par t estem vinculades a diferents espais socials. A la formaci�, el proc�s

que fem servir �s el de deliberaci� i votaci� entre els par ticipants de les assemblees, que van considerar opor t�

que an�s de cap de llista. Estic amb molta ilálusi� i ganes de fer feina. El nostre par tit, per�, no t� tant a veure

amb quines persones encap�alen la candidatura, ja que la pol�tica la decidim en les assemblees. La base del

programa continuar� sent la mateixa. Els temes que estem abordant s�n, en general, els que sempre hem

defensat.Un dels aspectes impor tants dÕaquest mandat ha sigut el pla educatiu de Salt, en el qual se lÕha vist

molt implicada.S�, formo par t de SalTÕeduca. El pla t� el seu origen en una petici� que es va fer des dÕaquesta

plataforma ciutadana, que lÕestiu del 2017 va demanar a lÕAjuntament que es realitz�s un estudi sobre la realitat

socioeducativa al municipi, amb lÕobjectiu dÕintroduir millores en aquest �mbit i combatre la segregaci� escolar.

Penso realment que si la plataforma SalTÕeduca no hagu�s existit, el pla educatiu de ciutat no seria ara mateix

una realitat. La pressi� social va fer, dÕalguna manera, que el consistori hi comenc�s a treballar i impuls�s el

document. Al f inal lÕAjuntament ha sigut qui ha posat els diners per contractar lÕempresa que va fer el seguiment,

lÕestudi, la diagnosi i el plantejament de les accions que sÕhi recullen. Per� va ser la plataforma la que va

denunciar i posar sobre la taula com estava la situaci� a Salt, i tamb� ha marcat els tempos per tal que el pla es

fes abans que sÕacab�s aquest mandat.SÕhi inclouen m�s dÕun centenar dÕaccions. Qu� en destacaria, del

contingut?Tal com es va fer, un dels objectius era que pass�s pel ple de lÕAjuntament i fos aprovat pels diferents

grups. �s a dir, que el pla sigu�s una q�esti� de municipi, m�s que no pas de par tits. Ara no sÕhi val a badar. Les

formacions que hi van donar supor t han de treballar i garantir que les propostes que sÕhi plantegen es vagin

implantant. Tant lÕequip de govern com lÕoposici� han de dur a terme aquesta feina de control perqu� es vagi

desenvolupant i no es dilati en el temps.Quina ref lexi� o valoraci� fa sobre el problema de la segregaci�

escolar?Aqu� hi ha diferents q�estions. A Salt no nom�s hi ha segregaci� en lÕeducaci� formal i reglada, sin�

tamb� en molts altres �mbits, com ara en les activitats que es fan en per�ode estival, en les extraescolars... Un

dels eixos que prioritzem �s intentar universalitzar lÕeducaci�, la cultura i lÕespor t. �s impor tant ampliar la

par ticipaci� en aquests camps a tota la ciutadania. Justament, en la vessant escolar sÕhauria de poder actuar

m�s f�cilment, ja que tant la prim�ria com la secund�ria s�n estudis obligatoris i, per tant, s�n uns espais on

tothom hi ha de ser. El que no trobem just �s que hi hagi infants que puguin anar a una escola o a una altra en

funci� de la renda de la seva fam�lia.En quins altres eixos clau es centren?Un dÕells �s que els nostres ve�ns i

ve�nes puguin viure en millors condicions al municipi. Vetllar pel benestar de les persones i garantir que tothom

tingui un lloc on viure, on poder-se formar i desenvolupar amb normalitat. Ja sÕha anat fent molta feina en aquest

�mbit i sÕha de continuar. Salt ha passat de tenir un miler de pisos buits a tenir-ne actualment la meitat. Hi ha



entre 400 i 500 habitatges als quals sÕha donat una sor tida, sigui amb lloguer social, sigui perqu� els par ticulars

han actuat i els han posat a la venda o de lloguer. Hi continuarem dedicant esfor�os. Sobretot pel que fa als

pisos buits que s�n dÕentitats banc�ries, ja que encara tenim molts problemes perqu� els posin a disposici� de

les persones.El 2015, IpS-CUP va aconseguir tres regidors i aquest mandat ha format par t de lÕequip de govern,

juntament amb ERC, que va obtenir cinc edils. Veu possible revalidar els resultats?Estic conven�uda que

conservarem els tres regidors i que f ins i tot en podr�em treure un quar t. En Ferran Burch, la Mar ta Guillaumes i

lÕEva Rigau han fet molt bona feina des de les regidories. Han potenciat la par ticipaci� ciutadana, i donem ple

supor t a lÕAteneu Popular. Es van posar en marxa per primer cop a Salt els pressupostos par ticipatius i sÕha

passat del consell de ciutat als consells de barris, que s�n m�s propers a les persones i a les associacions de

ve�ns. La creaci� de grans infraestructures s�n productes dÕun mandat m�s f�cils dÕensenyar, per� hi ha tasques

intangibles m�s impor tants per fer, que no ens hipotequen econ�micament, que creen barri i que afavoreixen la

cohesi� social.Per quin Salt advoca?El que em va por tar a viure a Salt va ser la seva gent. �s un dels grans

valors. La ll�stima �s lÕestigma que tenim a sobre. Per combatre-ho, veig erroni que ens centrem en coses molt

materials, que h�gim de demostrar qui sap qu�. A Salt hi ha unes persones extraordin�ries, amb una creativitat i

riquesa cultural impressionant. Aix� sÕha de fer valdre. Em fa molt mal al cor quan sÕusa la pol�tica per atacar o

menysprear els ve�ns. Per exemple, moltes vegades es criminalitzen les ocupacions, en comptes dÕassenyalar

les entitats banc�ries. I per tal que els discursos de lÕextrema dreta no arrelin, �s impor tant la par ticipaci� i que

tinguem m�s coneixement mutu entre nosaltres.
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